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 חברי וחברות הפ"י שלום 

 

 ן.כרגיל דברים רבים מתרחשים כל העת בהפ"י ואנו שבים ומעדכנים אתכם.

במידעונים הקודמים עדכנו כי אנו נמצאים במאבק  - התקדמות במאבק מול חברות הביטוח

מכלל חטיבות וכי מאחר ולא  .ותמול חברות הביטוח בנושא החזרים על טיפולים לפסיכולוגים

על שוק ההון והביטוח, פנינו  ממונהקבלנו התייחסות משמעותית מחברות הביטוח כמו גם מה

כנגד הממונה על שוק ההון,  ליתמנהעתירה לקבלת סעד מבית המשפט. במסגרת זו העברנו 

הדרישה היא  . מגדלו הפניקס ,הראלחברות הביטוח  -והמשיבות הפורמליות ביטוח וחיסכון 

למשיבות הפורמליות ולכל המבטחים הרלוונטיים  ןוייתשהממונה יברר את המצב העובדתי  

באופן אחיד  הוראות בדבר תיקון ו/או ופירוש תנאי בחוזי ביטוח בריאות קבוצתיים, המסדיר

הדיון בבית המשפט המחוזי בירושלים  .החזר תשלום בעבור טיפול פסיכולוגי בהתאם לחוק

בבוקר. רצוי מאוד שפסיכולוגים ופסיכולוגיות רבים/ות ככל  8:30בשעה  6/7/2023 -נקבע ל

האפשר יגיעו לבית המשפט לדיון החשוב הזה ואני פונה אליכם.ן בזאת לעשות כל מאמץ 

 להגיע. 

 

בעקבות תהליכים ומגמות המתרחשים כעת בארץ  -הקמת ועדה בנושא התאמה מגדרית 

בנושא התאמה מגדרית, הוועד המרכזי החליט להקים ועדה מקצועית שתגבש את העמדה 

המקצועית הרשמית. אני שמח לבשר כי בשילוב כוחות בהובלתה של מריאל הוברמן 

 .ותת מקצוע מהשורה הראשונה העוסקיםאנשי ונשו לגייס בהתנדבותמנכ"ליתנו, הצלחנו 

 : )לפי סדר א"ב(בנושא מזוויות שונות

 ד"ר גלית ארז, פסיכיאטרית ופסיכיאטרית ילדים -

 ד"ר ליאת הלפמן, פסיכולוגית חינוכית וקלינית -

 גיא יקר, פסיכולוג חינוכי -

 דוד מעוז ישראל, פסיכולוג רפואי -

 מורן שמש עירון, פסיכולוגית שיקומית -

 פסיכולוג רפואיעידן רוה,  -

 פרופ' גיא שילה, עובד סוציאלי -

 פרופ' תומר שכנר, פסיכולוג קליני -

ה למחזיקים בדעה המתנגדת להתערבות או תפנכבר הוועדה יצאה לדרך בימים אלה והיא 

הכלה של שינוי מגדרי, להשמיע את עמדותיהם. את "הוועדה לבחינת נושא ההתאמה 

. תודה ועד החטיבה הרפואית והוועד המרכזי של הפ"יחבר , ישראלהמגדרית" מרכז דוד מעוז 

 . אנו נעדכן את הציבור ככל שיתקדמו הדיונים.לכל המתגייסים למטרה חשובה זו

 

 ם. תבתחום המאבק על הפסיכולוגיה הציבורית התרחשו החודש תהליכים חשובים מעין כמו

 

אחד  - בוריתישיבה מיוחדת של ועדת הבריאות של הכנסת בנושא הפסיכולוגיה הצי

עזרתה בההישגים החשובים ביותר של הפורום המשותף למען הפסיכולוגיה הציבורית, 



 

של דיון מיוחד בוועדת  התרחשותוהוא להביא ל ,המשמעותית של חברת הייעוץ שלנו "תארא"

 1/6/2023 -. בוועדה שהתקיימה ב"הפסיכולוגיה הציבורית" בנושאהבריאות של הכנסת 

הפ"י, של הפורום )ראשי שלושת הארגונים  ,ריאל בוסי נכחו חברי כנסתבראשותו של ח"כ או

ופסיכולוגים נוספים מחטיבות שונות. בין הנוכחים היו גם הפסיכולוגים  (החטיבה והתנועה

הראשיים של משרד הבריאות ושל משרד החינוך, נציגות קופות החולים השונות, נציג משרד 

הבריאות ונציגי האוצר )בזום(, בנוסף השתתפו גם נציגי מתמודדי נפש שתרמו מאוד לדיון 

ישראל. את הישיבה פתח נציג מחלקת המחקר של כעדות חייה למצוקת בריאות הנפש ב

הכנסת שהציג את הדו"ח על מצב הפסיכולוגיה הציבורית )ידובר בהמשך( שהוזמן לפני זמן רב 

והעבודה עליו הסתיימה ממש לקראת התכנסות הוועדה. יפעת שדה מיכל שיר סגמן ע"י ח"כ 

תמונת המצב והתפתח דיון  יו"ר משותפת של התנועה, הציגה בעזרת מצגת קצרה ומדויקת את

מעמיק וכואב על המצב הקשה של הפסיכולוגיה הציבורית בישראל. לשמחתנו הרבה זעקתנו 

 נפלה על אוזניים קרויות וההחלטות שהתקבלו מעידות על כך ללא עוררין.

"הוועדה מבקשת משר הבריאות, שר החינוך, שר האוצר וממנכ"ל משרד רה"מ, 
לאומית לקידום ושיפור מערך הפסיכולוגיה הציבורית לקדם ולאשר בהקדם תוכנית 

בישראל, אך ורק בצורה כזו זה צריך להיות, הוועדה מבקשת כי התוכנית הלאומית 
תוקדם כהחלטת ממשלה, תתוקצב ותכלול את הנושאים הבאים: הכשרת 

הפסיכולוגים במוסדות להשכלה גבוהה, תהליך ההתמחות בכלל ובפריפריה בפרט, 
ות תקינה, תוכנית תימרוץ לפסיכולוגים מומחים, מדידה וקיצור זמני הסדרת מפתח

ההמתנה לטיפולים, תוכנית ייעודית לפסיכולוגים מהנגב ומהגליל ולאוכלוסיות 
שונות בהן: המגזר הערבי, החרדי, יוצאי אתיופיה ונוער בסיכון, עולים מאוקראינה 

 ועוד. 
את הסכם השכר לפסיכולוגים הוועדה מבקשת משר האוצר לקדם ולהשלים בהקדם 

מלש"ח, כנראה שלא יספיקו, גם לא  50הציבוריים, עם תוספת שכר משמעותית כי 
מבחינת האמירה בהמשך. לא ניתן להשלים עם מציאות בה פסיכולוג משתכר שכר 

 רעב, שיכול להחליט אם הוא, מבלי לזלזל, מאבטח בכניסה לקניון או פסיכולוג. 
יום דו"ח כולל של  מספר  30ריאות, להגיש לוועדה בתוך הוועדה מבקשת ממשרד הב

המטפלים במגזר הציבורי, הפסיכולוגים הציבוריים, מספר מקבלי הטיפול, זמני 
שנים לאחר כניסת הרפורמה לבריאות הנפש לתוקף, חשוב שהוועדה  8ההמתנה, 

 תקבל תמונת מצב עדכנית, אנו נמצאים בחוסר נתונים....  
שרד הבריאות, משרד החינוך ומשרד הרווחה לקדם את תוכנית הוועדה קוראת למ

 החירום למענים ולמצוקות הנפשיות של ילדים ונוער..."

 

 -המחקר של הכנסת על הפסיכולוגיה הציבורית בישראל מרכז המידע והתפרסם דו"ח 

המחקר של הכנסת )ה"מ.מ.מ"(, המידע ו מרכזבשעה טובה ואחרי לא מעט לחצים שלנו, 

הממצאים העיקריים  (,קישור דו"ח)לגבי הפסיכולוגיה הציבורית בישראל,  ות הדו"ח שלא םפרס

של הדו"ח חיזקו את טענותינו המרכזיות לגבי מצבה העגום של הפסיכולוגיה הציבורית. 

שנים לאחר הפעלת הרפורמה בבריאות הנפש אין בידי  8-הממצא המאכזב ביותר היה ש

הקופות ומשרד הבריאות נתונים עדכניים לגבי מצב יישומה. נתון מטריד נוסף הוא שלא קיימת 

ברורה בין טיפולים פסיכולוגיים לפסיכותרפיה בכלל, מצב שמאפשר לקופות ולמשרד  אבחנה

הבריאות לצמצם את מצוקת תורי ההמתנה האדירים באמצעות מטפלים עם הכשרה, ידע 

file://///qnap/Public/מריאל/מריאל/פסיכולוגיה%20ציבורית/שירותי%20פסיכותרפיה-מסמך%20מ.מ.מ..pdf


 

ומיומנות נמוכים יותר שעלותם גם נמוכה יותר למערכת. בעקבות פנייה של החטיבה הקלינית 

המרכזי בישיבתו האחרונה וסוכם להוציא מסמך נוקב בעניין  בהפ"י התקיים דיון בנושא בוועד

 משרד הבריאות. –זה לרגולטור 

 

במחצית חודש מאי נפגשנו נציגי פורום הארגונים  -פגישה עם יו"ר ועדת החינוך של הכנסת 

יו"ר ועדת החינוך של הכנסת והעלינו בפניו את מצוקת  יוסף טייב ואיגוד המנהלים עם ח"כ 

 ה הציבורית בכלל וזו של הפסיכולוגיה החינוכית בפרט. הפסיכולוגי

 

שר החינוך החדש  יואב קיש  -הקמת ועדת שפירא לבחינת התיקון לחוק החינוך המיוחד 

החליט לבחון מחדש את נושא הרפורמה בחוק החינוך המיוחד ומינה לשם כך את מר עמוס 

הוקמה ועדה מיוחד בראשותו  , כפרויקטור לנושא. במסגרת זולשעבר( יו"ר אלו"ט)שפירא 

ועדות -לבחון לעומק את כל ההיבטים הקשורים לתיקון החוק. הוועדה פוצלה למספר תת

תת ועדה לנושא תת ועדות חשובות:  4 -ובעקבות דרישתנו להיות חלק מהתהליך צורפנו ל

תהליכי תת ועדה לנושא  ,נציגת פורום המנהלים  יונת בורנשטיין - צוותי חינוך ושלטון מקומי

תת ועדה  -נציגת החטיבה והתנועה  ד״ר נעם יצחקי - תת ועדה לנושא תיקון חקיקהואפיון 

 נציגת הפ"י. ד״ר קרני גיגי, - לנושא אתגרים בכוח אדם

במקביל הצלחנו לחולל פגישה עם מר עמוס שפירא להיכרות עם פורום הארגונים למען 

ו לפניו את דאגותינו ממרכיבים שונים של הפסיכולוגיה הציבורית ואיגוד המנהלים שבה פרשנ

תיקון חוק החינוך המיוחד כפי שיושמו בשנים האחרונות. הייתה שיחה משמעותית וחשובה 

שבה הפרוייקטור שאל שאלות חשובות במטרה ללמוד לעומק את הדברים והקשיב ברוב קשב 

 גיה הציבורית. להסברנו. אלה ללא ספק הישגים חשובים נוספים של המאבק למען הפסיכולו

 

בהמשך למה שנכתב במידעון הקודם,  – מאחה(-קשוב-מיזם "שיח מוק"ם" )מוגןעדכונים על 

במהלך החודש התקיימה השתלמות שלישית להכשרת מנחים ומנחות ובנוסף ערכנו הכשרת 

 המשך למעוניינים שכבר השתתפו בהכשרה הראשונה. במקביל קיימנו מעגל שיח מוק"ם

פיילוט בהנחייתם של רחל פראן וישי שליף שהיה עוצמתי ומרגש. המשתתפים.ות ביקשו מפגש 

מעגלי שיח  3המשך ועל כן נערך איתם.ן מפגש נוסף. בחודש הקרוב אנו מתכננים לקיים 

 מוק"ם בתוך הפ"י, שיונחו על ידי זוגות של מנחים שעברו את ההכשרה. פרסום יהיה בהמשך.

 

לנוח מעט ולמלא מצברים. גם  שתאפשרו לעצמכם.ןואני מאחל לכן ולכם חופשת הקיץ בפתח 

ומאחל לכולנו שיחודשו השיחות בבית הנשיא במהרה ושנצליח לצאת מהמשבר הפוליטי 

 במהרה בימנו.  -החברתי בו אנו מצויים 

 

 .ןשלכם

 יורם


